
P R O T O K Ó Ł   NR  IX/2007 
z posiedzenia Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 30 sierpnia 2007 roku 

 

 

 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13

00
 i trwało do godz.16

20
, z przerwą 15 minutową 

w godz. 14
20

-14
35

. 

 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności: obecnych 14 radnych, nieobecny radny 

Jacek Frydrych – usprawiedliwiony (lista obecności w załączeniu). 

 

 

Nieobecni: P. Anita Fal – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku 

Wyżnym oraz P. Krzysztof Sikora – p.o. Dyrektor Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym – usprawiedliwieni. 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli (lista obecności w załączeniu): 

- Jan Kuźnar            -  Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Izabela Stojak       -  Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Jan Omachel         -  Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Jan Kumor            -  Radca Prawny Gminy Krościenko  

    Wyżne, 

  

 

 
 Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne 

za I półrocze 2007 roku. 
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7. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym  

za I półrocze 2007 roku. 

8. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wyłapywania i postępowania ze zwierzętami 

bezdomnymi na obszarze Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu dla przedstawienia opinii  

o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów powszechnych. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej 

przez właścicieli nieruchomości za wykonywanie przejętego przez Gminę 

Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości odpadów komunalnych. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne. 

14. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając IX Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne, Przewodniczący 

Rady Gminy – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych  

oraz obecnych na posiedzeniu. 

 

 

 

Następnie radni oraz obecni na posiedzeniu uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego 

Sołtysa Sołectwa Pustyny – ś.p. Piotra Grzegorzek. 

 

 

 

 

Ad. 2  

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – 

Antoni Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować 

prawomocne uchwały, ponieważ jest quorum. Zauważył, że w sesji uczestniczy  

14 radnych Gminy Krościenko Wyżne. 
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Ad. 3 

 W dalszej kolejności radni przystąpili do przyjęcia porządku obrad. 

 

 

 

Z wnioskiem o zmianę proponowanego porządku obrad wystąpił Wójt Gminy  

– Jan Kuźnar. Wnioskował on, aby: 
 

 1) w miejsce dotychczasowego pkt 13 w brzmieniu: 

„13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne”, 

wprowadzić pkt 13 w brzmieniu: 

„13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok.”, 

 2) dotychczasowy pkt 13 w brzmieniu: 

„13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne”, 

realizować w pkt 14, 

 3) dotychczasowy pkt 14 w brzmieniu: 

„14. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania.”,  realizować w punkcie 15, 

 4) dotychczasowy pkt 15 w brzmieniu: 

„15. Zamknięcie sesji”, realizować w punkcie 16.  

 

 

 

Radni nie zgłosili wniosków o uzupełnienie bądź zmianę proponowanego porządku 

obrad, wobec czego przystąpiono do głosowania nad wnioskiem złożonym przez 

Wójta Gminy. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego „za” przyjęciem ww. wniosku 

głosowało 14 radnych (jednogłośnie), wobec czego wniosek został przyjęty. 

 

 

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania proponowanego porządku obrad. 

 

 

„Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych (jednogłośnie), w związku, ·z 

czym porządek obrad IX Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne został przyjęty  

w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 
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6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne 

za I półrocze 2007 roku. 

7. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym  

za I półrocze 2007 roku. 

8. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wyłapywania i postępowania ze zwierzętami 

bezdomnymi na obszarze Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu dla przedstawienia opinii  

o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów powszechnych. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej 

przez właścicieli nieruchomości za wykonywanie przejętego przez Gminę 

Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości odpadów komunalnych. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne. 

15. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

 

Ad. 4  

 Następnie Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji.  

 

 

 

Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili wniosków i uwag. 

 

 

 

W wyniku przeprowadzonego przez prowadzącego posiedzenie głosowania jawnego 

PROTOKÓŁ NR VIII/2007 z VIII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia  

22 czerwca 2007 r. (liczący 34 strony) został przyjęty przez Radę Gminy Krościenko 

Wyżne 12 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się”. 
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Ad. 5 

 Następnie Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do realizacji punktu 

piątego porządku obrad w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy za okres 

międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar przedstawił informację za okres międzysesyjny o realizacji 

wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach (informacja w załączeniu).  

 

 

 

W otwartej dyskusji dot. informacji Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji 

wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach głos zabrał radny Bolesław 

Pudłowski. Zapytał on o przeznaczenie zwiększonego planu wydatków w kwocie 

6 000 zł – pozostałe zadania w zakresie kultury – zakup usług pozostałych ujętego  

w ZARZĄDZENIU NR II/56/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 31 lipca 

2007 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że kwota ta została przeznaczona 

na zorganizowanie Dożynek Gminnych.  

 

 

 

W dalszej kolejności głos zabrał radny Zdzisław Omachel. Zapytał on również  

o ZARZĄDZENIE NR II/56/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 31 lipca 

2007 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2007 rok. Poprosił 

o wyjaśnienie w zakresie zwiększenia wydatków w kwocie 2 000 zł – ochotnicze 

straże pożarne – opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych telefonii 

stacjonarnej.  

 

 

Radnemu odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy – Izabela Stojak. Stwierdziła ona, że 

w zarządzeniu tym zmniejszono plan wydatków – ochotnicze straże pożarne – 

wynagrodzenia bezosobowe, a zwiększono plan wydatków w kwocie 2 000 zł  

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów związanych z usługami telekomunikacyjnymi. 

Dodała, że jest to nowa klasyfikacja. Nie było pełnego zabezpieczenia na tym 

paragrafie. Kwota ta powinna zabezpieczyć wydatki w tym paragrafie w okresie 

całego 2007 roku. 

 

 

 

Prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zapytał o ZARZĄDZENIE NR II/58/2007 

Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 7 sierpnia 2007 r. w sprawie powołania 

Komisji do spraw odbioru końcowego zadania; „Budowa drogi łączącej  
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ul. Brzozowską z ul. Wąską”. Zainteresowany był, za jaką kwotę to zadanie zostało 

wykonane oraz kto to zadanie wykonał. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że Firma „DROGBUD” Podkarpacki Holding 

Budowy Dróg Sp. z o.o.; 38-100 Strzyżów wykonywała te prace. Wykonanie 

nawierzchni zamknęło się kwotą 41 053,12 zł. Ponadto dodał, że zadanie to zostało 

odebrane. Jedynie pozostały do wykonania prace związane z nawiezieniem klińca na 

pobocza i utwardzenie oraz drobne prace np. poprawieniu przepustu.  

 

 

 

Ponownie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec, który nawiązał 

do ZARZĄDZENIA NR II/63/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia  

17 sierpnia 2007 r. w sprawie przeprowadzenia kontroli w zakresie przyłączenia 

nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej oraz gromadzenia i pozbywania się 

nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych znajdujących się na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne. Mówca zapytał, czy Wójt Gminy posiada informację  

w zakresie skali tego problemu, w szczególności ilości budynków, które nie zostały 

podłączone do kanalizacji sanitarnej. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że posiada taką informację. W 2006 r. została 

przeprowadzona kontrola w tym zakresie, w której brał udział również sołtys – radny 

Bolesław Pudłowski. Na terenie naszej gminy znajduje się łącznie ponad  

100 budynków, które nie zostały podłączone do sieci kanalizacji sanitarnej, w tym  

ok. 60 budynków posiada szamba bezodpływowe. Przede wszystkim zadaniem tej 

komisji jest stwierdzenie, czy istnieje możliwość włączenia budynku do kanalizacji 

sanitarnej, – jeżeli tak to podjęcie działań w celu podłączenia tych budynków,  

a w sytuacji, gdy nieczystości ciekłe gromadzone są w zbiornikach bezodpływowych  

- sprawdzenie stanu technicznego tych zbiorników oraz ustalenie, czy właściciel 

budynku zawarł umowę z uprawnionym podmiotem, a także ponosi koszty z tego 

tytułu.  

 

 

 

W dalszej kolejności głos zabrała radna Krystyna Lorens. Zapytała ona  

o ZARZĄDZENIE NR II/55/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 23 lipca 

2007 r. w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu dokonania oceny  

i rozstrzygnięcia konkursu „Dom w kwiatach w 2007 roku”. Poprosiła o podanie 

składu osobowego tej komisji. Ponadto zwracając się do Skarbnika Gminy zapytała, 

czy można zmniejszać środki z rezerwy z przeznaczeniem na wydatki związane  

z przeciwdziałaniem alkoholizmowi (ZARZĄDZENIE NR II/56/2007 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 31 lipca 2007 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Krościenko Wyżne na 2007 rok). 
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Odpowiadając na pierwsze pytanie Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że w skład 

Komisji Konkursowej zostały powołane następujące osoby: Mariusz Gałuszka - 

przewodniczący, Maria Nowak (Koło Gospodyń Wiejskich w Krościenku Wyżnym) - 

członek, Krystyna Piotrowska (Koło Gospodyń Wiejskich w Pustynach) - członek, 

Anna Węgrzyńska (Publiczna Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Krościenku 

Wyżnym) - członek. 

 

 

Następnie Skarbnik Gminy – Izabela Stojak udzieliła odpowiedzi na drugie pytanie 

radnej Krystyny Lorens. Stwierdziła ona, że dochody z tytułu wpływów z opłat za 

wydawanie zezwoleń na sprzedaż alkoholu przeznaczane są w całości na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi. Również środki własne można przeznaczać na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi. Kwota 2 365,25 zł zawarta w ZARZĄDZENIU NR 

II/56/2007 wydatkowana została na wyposażenie placu zabaw. 

 

 

 

Kolejnym mówcą był radny Zdzisław Omachel. Zauważył on, że zgodnie  

z ZARZĄDZENIEM NR II/50/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia  

25 czerwca 2007 r. w sprawie likwidacji środków trwałych: „Kontenery na śmieci  

KP 7” dokonano likwidacji 2 sztuk kontenerów. Zapytał, czy zostaną zakupione nowe 

kontenery. 

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że dokonano likwidacji 

kontenerów znajdujących się przy cmentarzu parafialnym, ponieważ stwierdzono ich 

zużycie i zniszczenie. W tym miejscu zostały usytuowane inne kontenery. 

 

 

 

Ponownie z prawa do głosu skorzystał radny Zdzisław Omachel. Zabrał on głos  

w przedmiocie ZARZĄDZENIA NR II/52/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 

2007 rok. Zapytał o przeznaczenie zwiększonego planu wydatków – pozostała 

działalność – świadczenia rodzinne w kwocie 10 990 zł.  

 

 

Odpowiadając Skarbnik Gminy – Izabela Stojak stwierdziła, że zmniejszono plan 

wydatków – domy pomocy społeczne – zakup usług przez jednostki samorządu 

terytorialnego od innych jednostek samorządu terytorialnego, natomiast zwiększono 

plan wydatków – pozostała działalność – świadczenia rodzinne z przeznaczeniem na 

świadczenia należne bezrobotnym z tytułu wykonywania prac społeczno-użytecznych.  

 

 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu w dyskusji, nie zgłosili wniosków i uwag. 
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W związku z powyższym w wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego Rada 

Gminy Krościenko Wyżne 13 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” przyjęła 

informację Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

 

 

 

 

Ad. 6 

 W kolejnym punkcie posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

szóstego w brzmieniu: „Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 roku.”. 

 

 

 

Głos oddano Skarbnikowi Gminy – Izabeli Stojak, która przedstawiła informację  

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 r. 

(ZARZĄDZENIE NR II/60/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia  

17 sierpnia 2007 roku - w załączeniu). Kolejno omówiła: 

1) informację z wykonania dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za I półrocze 2007 r. – plan 9 079 480,69 zł, wykonanie 5 121 862,56 zł,  

co stanowi 56,41% planowanych dochodów, 

2) dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych gminom w I półroczu 2007 r. – plan 1 851 930,32 zł, 

wykonanie 902 924,32 zł, 

3) wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych gminom w I półroczu 2007 r. – plan 1 851 930,32 zł, 

wykonanie 899 798,14 zł, 

4) przychody i rozchody na dzień 30 czerwca 2007 r., 

5) zestawienie przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej za I półrocze 2007 r. – plan 1 672,14 zł, 

wykonanie 1 279,56 zł, 

6) informację z wykonania wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za I półrocze 2007 r. – plan 8 717 736,01 zł, wykonanie 4 296 571,03 zł,  

co stanowi 49,29% planowanych wydatków, 

7) plan i wykonanie dotacji udzielonych z budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za I półrocze 2007 r. – planowana kwota dotacji 238 210 zł, wysokość 

przekazanej dotacji 159 228,78 zł, 

8) planowane-wykonane wydatki majątkowe w I półroczu 2007 r.  

– plan 1 450 258,32 zł, wykonanie 667 359,56 zł, 

9) realizację wydatków związanych z wieloletnimi programami inwestycyjnymi  

w I półroczu 2007 r., 

10) realizację wydatków w I półroczu 2007 r. w ramach programu: Sektorowy 

program operacyjny „Restrukturyzacja i modernizacja sektora żywnościowego 

oraz rozwój obszarów wiejskich 2004-2006” – plan 551 970 zł, wykonanie 

168 054,70 zł. 
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W dalszej kolejności Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec udzielił głosu 

Przewodniczącym stałych Komisji działających przy Radzie Gminy Krościenko 

Wyżne, którzy przedstawili opinie Komisji dotyczące informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 roku. Głos zabrali 

kolejno: 

 

1. Radny Grzegorz Kondracki – Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, który stwierdził, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 27 sierpnia 2007 r. 4 głosami „za” 

(jednogłośnie), pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 r.  

 

 

2. Radny Kazimierz Zygarowicz – Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich poinformował obecnych, że członkowie 

Komisji na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2007 r. pozytywnie 5 głosami 

„za” (jednogłośnie) zaopiniowali informację o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 r. 

 

 

3. Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował obecnych, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 

2007 r. 4 głosami „za” (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowała 

informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za I półrocze 2007 r.  

 

  

 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady – Antoniego Dębca dyskusji dot. informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 r. radni 

nie zgłosili wniosków i uwag. 

 

 

 

 

W związku z powyższym w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady 

głosowania jawnego Rada Gminy Krościenko Wyżne 14 głosami „za”,  

(jednogłośnie) przyjęła informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za I półrocze 2007 r.  
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Ad. 7 

 W kolejnym punkcie posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do przyjęcia 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za I półrocze  

2007 roku. 

 

 

 

Na wstępie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował obecnych, że  

P. Krzysztof Sikora – p.o. Dyrektora Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym usprawiedliwiał swoją nieobecność na 

posiedzeniu Rady. 

 

 

 

Następnie prowadzący obrady udzielił głosu Izabeli Stojak - Skarbnikowi Gminy, 

która przedstawiła informację o przebiegu wykonania planu finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za I półrocze 2007 roku – ZARZĄDZENIE NR II/61/2007 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 17 sierpnia 2007 r. – w załączeniu. Kolejno omówiła:  

1) przychody: plan – 490 000 zł, wykonanie – 257 785,39 zł, 

2) koszty ogółem: plan – 490 000 zł, wykonanie – 214 692,83 zł, w tym: 

- koszty zużycia materiałów i energii: plan – 21 000 zł, wykonanie  

– 10 750,42 zł, 

- koszty usług obcych: plan – 100 000 zł, wykonanie – 49 557,88 zł, 

- wynagrodzenia: plan – 283 000 zł, wykonanie – 126 453,35 zł, 

- ubezpieczenia społeczne i inne świadczenia na rzecz pracowników:  

plan – 63 900 zł, wykonanie – 21 556,07 zł, 

- podatki i opłaty: plan – 1 000 zł, wykonanie – 760,45 zł, 

- pozostałe koszty rodzajowe: plan – 21 100 zł, wykonanie – 5 614,66 zł. 

Ponadto stwierdziła, że nie wykonano kwoty 6 400 zł w pozycji - Odpis na ZFŚS, 

ponieważ pracownicy Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym nie korzystali w I półroczu br. ze świadczeń tego 

funduszu. Dodała, iż nie ma obowiązku tworzenia funduszu, ponieważ zatrudnionych 

jest do 20 pracowników.  

 

 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował obecnych, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 2007 r. 

pozytywnie (4 głosami „za” – jednogłośnie) zaopiniowała informację o przebiegu 

wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 
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W otwartej dyskusji głos zabrał Przewodniczącego Rady – Antoni Dębiec. Zapytał on, 

kiedy wraca do pracy Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym – Danuta Śmietanka. 

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że 1 września 2007 r. Dyrektor 

Danuta Śmietanka powinna być w pracy.  

 

 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu w dyskusji dot. informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 

 

 

 

 

Wobec powyższego w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady 

głosowania jawnego Rada Gminy Krościenko Wyżne 14 glosami „za” (jednogłośnie) 

przyjęła informację o przebiegu wykonania planu finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 
 

 

 

 

Ad. 8 

 W dalszej kolejności Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do przyjęcia 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 

 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował obecnych, że P. Anita Fal – 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym usprawiedliwiała 

swoją nieobecność na posiedzeniu Rady. 

 

 

 

Głos oddano Izabeli Stojak – Skarbnikowi Gminy. Zapoznała ona obecnych  

z informacją o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku (ZARZĄDZENIE  

NR II/62/2007 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 17 sierpnia 2007 r.  

– w załączeniu). Kolejno przedstawiła ona: 

1) przychody: plan – 62 020 zł, wykonanie – 62 029,04 zł, 

2) koszty działalności: plan – 64 040,80 zł, wykonanie – 29 103,99 zł, w tym: 
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- amortyzacja: plan – 2 020,80 zł, wykonanie – 0, 

- zużycie materiałów i energii: plan – 26 500 zł, wykonanie  

– 13 664,72 zł, 

- usługi obce: plan – 5 690 zł, wykonanie – 1 096,62 zł, 

- wynagrodzenia: plan – 23 200 zł, wykonanie – 11 155,61 zł, 

- ubezpieczenia społeczne i inne świadczenia na rzecz pracowników:  

plan – 5 980 zł, wykonanie – 3 012,04 zł, 

- pozostałe koszty rodzajowe: plan – 200 zł, wykonanie – 5 zł. 

Ponadto Skarbnik Gminy stwierdziła, że kwota 179,03 zł ujęta w pozycji: usługi obce 

– zakup usług pozostałych została przeznaczona na naprawę komputera oraz prowizję.  

 

 

 

Radny Zdzisław Omachel poproszony o przedstawienie opinii Komisji Budżetu  

i Finansów dot. informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku stwierdził, że 

Komisja na swym posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 2007 r. pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotową informację - jednogłośnie (4 głosy „za”). 

 

 

 

W otwartej dyskusji nt informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku radni nie zabrali 

głosu. 

 

 

 

 

Następnie Rada Gminy Krościenko Wyżne w głosowaniu jawnym przeprowadzonym 

przez Przewodniczącego Rady 14 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła informację 

o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2007 roku. 
 

 

 

 

Ad. 9 

 W dalszej kolejności Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie 

zasad wyłapywania i postępowania ze zwierzętami bezdomnymi na obszarze Gminy 

Krościenko Wyżne. 

 

 

 

Projekt przedmiotowej uchwały omówił Wójt Gminy – Jan Kuźnar. Stwierdził on,  

iż w celu zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców gminy proponuje się ustalenie 

zasad wyłapywania zwierząt bezdomnych i dalszego postępowania z nimi. Zgodnie  
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z projektem uchwały wyłapywanie bezdomnych zwierząt domowych na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne ma charakter stały i odbywać się będzie na zgłoszenie 

interwencyjne bądź z inicjatywy Wójta Gminy, w przypadku wystąpienia zagrożenia 

ze strony zwierząt. Wyłapywaniem objęte będą zwierzęta bezdomne,  

a w szczególności psy, które uciekły, zabłąkały się lub zostały porzucone przez 

człowieka, a nie ma możliwości ustalenia ich właściciela lub innej osoby, pod opieką 

której trwale dotąd pozostawały. Wyłapywanie bezdomnych zwierząt będzie 

prowadzone przez uprawniony podmiot, z którym gmina ma podpisaną umowę. 

Natomiast działania w zakresie wyłapywania bezdomnych zwierząt będą obejmowały: 

1) przeprowadzenie wyłapywania zwierząt przez uprawniony podmiot, 

2) przewiezienie zwierząt na okres 7-15 dni do przechowalni nadzorowanej 

przez firmę uprawnioną do wyłapywania zwierząt, 

3) ocenę stanu zdrowia przez lekarza weterynarii, 

4) przewiezienie zwierząt do właściwego schroniska dla zwierząt po 

upływie okresu 7-15 dni, gdy nie ustalono właściciela lub opiekuna 

zwierzęcia. 

Wydanie wyłapanych zwierząt właścicielom lub opiekunom, nastąpi po uregulowaniu 

kosztów jego wyłapania i transportu oraz kosztów utrzymania i opieki weterynaryjnej, 

a także wykazaniu swoich praw właścicielskich. Zwierzęta nie odebrane przez 

właściciela w terminie do 7 dni od wyłapania stają się własnością schroniska, które 

decyduje o jego dalszym losie np. przeznaczeniu do adopcji lub poddaniu sterylizacji 

lub kastracji. Wójt Gminy Krościenko Wyżne, co najmniej 21 dni przed planowanym 

terminem wyłapywania zwierząt bezdomnych, podaje do publicznej wiadomości 

poprzez wywieszenie komunikatów na tablicach ogłoszeń oraz stronie internetowej 

Urzędu Gminy informację o: terminie wyłapywania zwierząt, granicach terenu, na 

którym będą one wyłapywane, adresie przechowalni, w której zwierzęta zostaną 

umieszczone po wyłapaniu, podmiocie wykonującym wyłapywanie. Ogłoszenie nie 

obowiązuje w przypadku doraźnego wyłapywania zwierząt bezdomnych, w sytuacjach 

zagrożenia życia i zdrowia ludzi oraz rannych zwierząt. Wyłapane zwierzęta 

bezdomne w ramach zapobiegania bezdomności zwierząt mogą być: 

1) sterylizowane lub kastrowane przez lekarza weterynarii, 

2) wydane nowym właścicielom lub opiekunom, 

3) usypiane przez lekarza weterynarii w przypadku miotów ślepych  

i zwierząt chorych, cierpiących, nie rokujących nadziei na wyleczenie, 

4) rejestrowaniu i znakowaniu za pomocą identyfikatora przymocowanego 

do obroży psa. 

 

 

 

Następnie prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec przedstawił obecnym pismo: 

1) Powiatowego Inspektora Weterynarii w Krośnie z dnia 22.06.2007 r.; 

znak: PIW PZ 064/26/07 w sprawie pozytywnej opinii dot. projektu 

przedmiotowej uchwały (kserokopia w załączeniu), 

2) Społecznego Towarzystwa Opieki Nad Zwierzętami w Sanoku z dnia 

2.08.2007 r.; znak: L.dz.18/8/2007 w sprawie opinii dot. projektu 

przedmiotowej uchwały (kserokopia w załączeniu).  
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Radny Grzegorz Kondracki poproszony o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska dot. projektu uchwały w sprawie 

zasad wyłapywania i postępowania ze zwierzętami bezdomnymi na obszarze Gminy 

Krościenko Wyżne stwierdził, że Komisja na swym posiedzeniu w dniu 27 sierpnia 

2007 r. pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały - jednogłośnie (4 głosy „za”). 

 

 

 

W otwartej dyskusji dot. projektu przedmiotowej uchwały radni nie zabrali głosu  

w dyskusji - nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

 

 

 

 

W wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady – Antoniego Dębca 

głosowania jawnego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła jednogłośnie  

(14 głosami „za”) UCHWAŁĘ NR IX/52/2007 w sprawie zasad wyłapywania  

i postępowania ze zwierzętami bezdomnymi na obszarze Gminy Krościenko 

Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

 

 

 

Ad. 10 

 W następnym punkcie posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do podjęcia 

uchwały w sprawie powołania zespołu dla przedstawienia opinii o zgłoszonych 

kandydatach na ławników do sądów powszechnych. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Sekretarzowi Gminy – Janowi Omachlowi, 

który omówił projekt uchwały w sprawie powołania zespołu dla przedstawienia opinii  

o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów powszechnych. Stwierdził on, że 

projekt przedmiotowej uchwały zakłada powołanie zespołu w składzie: 
 

1) Jan Kuźnar  - przewodniczący, 

2) Jan Omachel  - członek, 

3) Antoni Dębiec - członek. 

Zadaniem zespołu będzie przedstawienie Radzie Gminy Krościenko Wyżne opinii  

o zgłoszonych kandydatach na ławników do: Sądu Rejonowego w Krośnie oraz Sądu 

Rejonowego w Krośnie – Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych, w szczególności 

w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie z dnia 27 lipca 

2001 r. – Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. Nr 98, poz. 1070 z późn. zm.). 

Ponadto mówca dodał, że Prezes Sądu Okręgowego w Krośnie wystąpił do Rady 
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Gminy Krościenko Wyżne o dokonanie wyboru: 6 ławników do Sądu Rejonowego  

w Krośnie, 3 ławników do Sądu Rejonowego w Krośnie – Wydział Pracy  

i Ubezpieczeń Społecznych. Kandydaci złożyli w terminie stosowne zgłoszenia 

(łącznie 7 kandydatów, w tym 5 obecnych ławników - ich nazwiska zostaną podane 

przy dokonywaniu wyboru). Rada Gminy Krościenko Wyżne uzyskała stosowne 

opinie Komendy Miejskiej Policji w Krośnie.  

 

 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich  

– radny Kazimierz Zygarowicz stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu  

28 sierpnia 2007 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dla Rady Gminy  

w sprawie powołania zespołu dla przedstawienia opinii o zgłoszonych kandydatach na 

ławników do sądów powszechnych „Za” wydaniem pozytywnej opinii głosowało  

5 członków Komisji (jednogłośnie).  

 

 

 

W otwartej dyskusji dot. projektu omawianej uchwały głos zabrał ponownie radny 

Kazimierz Zygarowicz. Zapytał on o wysokość diety otrzymywanej w związku  

z wykonywaniem funkcji ławnika. Zainteresowany był również częstotliwością 

wezwań ławnika na posiedzenia, a także prawnymi uprawnieniami w zakresie 

zwolnień z pracy tej osoby. 

 

 

Odpowiedzi udzieliła Alicja Fejkiel-Guzik – inspektor Urzędu Gminy Krościenko 

Wyżne (ławnik obecnej kadencji). Stwierdziła ona, że pracodawca zatrudniający 

ławnika obowiązany jest zwolnić go od pracy na czas wykonywania czynności  

w sądzie. Za czas zwolnienia od pracy ławnik zachowuje prawo do świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy, z wyjątkiem prawa do wynagrodzenia. Ławnik,  

za czas wykonywania czynności w sądzie otrzymuje rekompensatę pieniężną.  

W chwili obecnej jest to kwota 53,87 zł. Natomiast częstotliwość wykonywania 

czynności w sądzie przez ławnika uzależniona jest od indywidualnych wezwań – jest 

to średnio kilka, kilkanaście razy w roku. 

 

 

Do dyskusji włączył się również Sekretarz Gminy – Jan Omachel. Zauważył on, że 

rekompensata jest niska, odpowiedzialność dość duża, dlatego zainteresowanie funkcją 

ławnika jest małe. 

 

 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu w dyskusji – nie zgłosili wniosków i uwag. 
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W związku z powyższym w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady 

głosowania jawnego Rada Gminy Krościenko Wyżne 14 głosami „za” (jednogłośnie)  

podjęła UCHWAŁĘ NR IX/53/2007 w sprawie powołania zespołu dla 

przedstawienia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów 

powszechnych (uchwała w załączeniu). 

 

 

 

 

Ad. 11 

 W kolejnym punkcie posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej przez właścicieli 

nieruchomości za wykonywanie przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne 

obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych. 

 

 

 

Głos oddano Janowi Omachlowi – Sekretarzowi Gminy. Zapoznał on obecnych  

z treścią projektu uchwały przygotowanej przez Wójta Gminy zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za 

wykonywanie przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych. 

Stwierdził on, że w UCHWALE NR III/14/2006 Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 14 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej przez właścicieli 

nieruchomości za wykonywanie przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne 

obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych, proponuje się, aby § 1 otrzymał brzmienie: 

„1. Ustala się zryczałtowaną opłatę ponoszoną przez właścicieli nieruchomości za 

wykonywanie przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych  

w kwocie: 

1) 15,00 zł brutto (słownie: piętnaście złotych) rocznie od mieszkańca 

zameldowanego na pobyt stały lub czasowy i przebywającego na terenie 

gminy - którzy zdeklarowali się do segregowania odpadów, jednak nie 

więcej niż 75,00 zł brutto (słownie: siedemdziesiąt pięć złotych)  

od rodziny, 

2) 30,00 zł brutto (słownie: trzydzieści złotych) rocznie od mieszkańca 

zameldowanego na pobyt stały lub czasowy i przebywającego na terenie 

gminy - którzy nie zdeklarowali się do segregowania odpadów, jednak nie 

więcej niż 150,00 zł brutto (słownie: sto pięćdziesiąt złotych) od rodziny. 

2.  Opłaty, o których mowa w ust. 1 pkt 1 i 2 są naliczane w zależności od faktycznego 

czasu pobytu mieszańca na terenie gminy. 
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3.  Ustalenie wysokości opłat, o których mowa w ust. 1 pkt 1 i 2 następuje w oparciu  

o dane z ewidencji ludności oraz pisemne oświadczenia właścicieli 

nieruchomości.”. 

 

 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Przewodniczącemu 

Komisji Budżetu i Finansów.  

 

 

 

Radny Grzegorz Kondracki – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu  

27 sierpnia 2007 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości  

za wykonywanie przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych.  

„Za” wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji (jednogłośnie).  

 

 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował obecnych, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 2007 r. nie 

wydała opinii do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty 

ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za wykonywanie przejętego przez Gminę 

Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości odpadów komunalnych (4 głosy „wstrzymujące się”). Komisja 

wnioskowała o ponowne dokonanie analizy § 1 projektu uchwały przez radcę 

prawnego, w związku z występującymi tam nieprecyzyjnymi zapisami. 

 

 

 

Następnie w imieniu Wójta Gminy, Jan Omachel – Sekretarz Gminy złożył 

autopoprawkę do projektu przedmiotowej uchwały w brzmieniu:  
 

„1) w § 1: 

a) ust. 2 otrzymuje brzmienie: 
 

    „2. Opłaty, o których mowa w ust. 1 pkt 1 i 2 są naliczane w zależności od 

faktycznego czasu pobytu mieszańca na terenie gminy, w oparciu o dane  

z ewidencji ludności, a w przypadku nieprzebywania mieszkańca na terenie 

gminy w oparciu o pisemne oświadczenia właścicieli nieruchomości.”, 

  b)  skreśla się ust. 3.”. 
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W otwartej przez Przewodniczącego Rady – Antoniego Dębca dyskusji głos zabrała 

radna Krystyna Lorens. Zauważyła ona, że w latach poprzednich właściciele 

nieruchomości nie ponosili opłat z tytułu usuwania i unieszkodliwiania stałych 

odpadków komunalnych – od mieszkańców nieprzebywających na terenie gminy np. z 

powodu nauki poza miejscem zamieszkania (studenci studiów dziennych). W 2007 r. 

właściciele nieruchomości otrzymali pisma w sprawie zmiany wysokości należnej 

opłaty za usługi w zakresie usuwania i utylizacji stałych odpadów komunalnych. 

Niektórzy właściciele nieruchomości dokonali dodatkowej wpłaty z tego tytułu. Radna 

zapytała, czy od daty obowiązywania przedmiotowej uchwały kwota ta zostanie 

zwrócona. 

 

 

Udzielając odpowiedzi Sekretarz Gminy – Jan Omachel stwierdził, że przedmiotowa 

uchwała zacznie obowiązywać po upływie 14 dni od daty opublikowania jej  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego. Tak więc wpłaty dokonane 

w I półroczu br. np za studentów zostały naliczone poprawnie.  

 

 

 

Do dyskusji włączył się Wójt Gminy – Jan Kuźnar. Zauważył on, że przypadków 

wpłaty za II półrocze br. (za osoby przebywające poza terenem gminy np. studenci) 

nie jest zbyt wiele. Rozważona zostanie możliwość zaliczenia nadpłaconych wpłat  

z tego tytułu na poczet przyszłych okresów. 

 

 

 

Z prawa do głosu skorzystał również radny Kazimierz Zygarowicz. W swej 

wypowiedzi zauważył, że kwota jest dość niska – 15 zł od mieszkańca, natomiast 

problem dotyczy niewielu osób. On również otrzymał pismo w sprawie zmiany 

wysokości należnej opłaty za usługi w zakresie usuwania i utylizacji stałych odpadów 

komunalnych, ponieważ jego syn zameldowany jest w Gminie Krościenko Wyżne, 

natomiast od wielu lat nie przebywa na jej terenie. 

 

 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu w dyskusji - nie zgłosili wniosków i uwag, wobec 

czego przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za 

wykonywanie przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych,  

wraz z autopoprawką Wójta Gminy. 
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W wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady głosowania jawnego 

Rada Gminy Krościenko Wyżne 13 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” podjęła 

UCHWAŁĘ NR IX/54/2007 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia 

opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za wykonywanie 

przejętego przez Gminę Krościenko Wyżne obowiązku w zakresie 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych (uchwała w załączeniu). 
 

 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził  

15-minutową przerwę w posiedzeniu w godz. 14
20

-14
35

. 

 

 

 

 

Ad. 12 

 W dwunastym punkcie posiedzenia Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła 

do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

 

 

 

Głos oddano Wójtowi Gminy – Janowi Kuźnarowi, który omówił projekt 

przedmiotowej uchwały. Stwierdził on, że w UCHWALE NR V/28/2006 Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 29 grudnia 2006 r. w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2007 rok, zmienionej UCHWAŁĄ NR VI/38/2007 Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 27 marca 2007 r. zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2007 rok i UCHWAŁĄ NR 

VIII/49/2007 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 22 czerwca 2007 r. zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2007 rok - w załączniku 

„Preliminarz do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2007 rok”, proponuje się 

wprowadzenie następujących zmian: 
 

1) pkt 10 w rubryce „Realizator” otrzymałby brzmienie: „Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, placówki oświatowe, 

Ludowy Uczniowski Klub Sportowy „Wisłok” Krościenko Wyżne”, 

2) pkt 11 w rubryce „Realizator” otrzymałby brzmienie: „Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Ludowy Uczniowski Klub 

Sportowy „Wisłok” Krościenko Wyżne”, 

3) pkt 15 w rubryce „Koszty” otrzymałby brzmienie: „12 481,25 zł”, 

4) rubryka „RAZEM” otrzymałaby brzmienie: „32 801,25 zł”. 
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W dalszej kolejności głos zabrał radny Kazimierz Zygarowicz, który został 

poproszony o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

 

 

 

Radny Kazimierz Zygarowicz poinformował obecnych, że Komisja Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich na swym posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2007 r. pozytywnie  

5 głosami „za” (jednogłośnie) zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2007 rok.  

 

 

 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady Gminy dyskusji radni nie zabrali głosu, nie 

zgłosili wniosków i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad projektem 

przedmiotowej uchwały. 

 

 

 

 

W wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady głosowania jawnego 

Rada Gminy Krościenko Wyżne 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła UCHWAŁĘ 

NR IX/55/2007 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Krościenko Wyżne na 2007 rok (uchwała w załączeniu). 

 

 

 

 

Ad. 13 

 W dalszej kolejności Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

 

 

 

Prowadzący posiedzenie oddał głos Skarbnikowi Gminy – Izabeli Stojak, która 

przedstawiła obecnym projekt przedmiotowej uchwały. Stwierdziła ona, że: 

- zwiększa się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok o kwotę 20 000 zł, w dziale 756 klasyfikacji budżetowej, 

 w tym: 

- podatek od czynności cywilno-prawnych – 12 000 zł, 
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- wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki 

samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw – 3 532 zł, 

- podatek od działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacany  

w formie karty podatkowej – 4 468 zł, 

- zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok o kwotę 20 000 zł, w dziale 600 klasyfikacji budżetowej, 

rozdziale 60016 - wydatki majątkowe (remont i modernizacja chodnika przy 

ulicy Szkolnej w Krościenku Wyżnym), 

- zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok o kwotę 18 000 zł w następujących działach i rozdziałach 

klasyfikacji budżetowej: 

- w dziale 757, rozdziale 75702 – wydatki bieżące (wydatki na obsługę 

długu jednostek samorządu terytorialnego) w kwocie 4 000 zł, 

- w dziale 852 w kwocie 14 000 zł, w tym: 

- rozdziale 85202 – wydatki bieżące w kwocie 6 000 zł, 

- rozdziale 85219 – wydatki bieżące w kwocie 8 000 zł, 

- zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok o kwotę 18 000 zł w następujących działach i rozdziałach 

klasyfikacji budżetowej: 

- w dziale 600, rozdziale 60016 w kwocie 18 000 zł, w tym:  

- wydatki bieżące w kwocie 6 000 zł (w tym: wynagrodzenia  

i pochodne od wynagrodzeń 2 500 zł), 

- wydatki majątkowe w kwocie 12 000 zł (budowa chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 1972 R Krosno-Iskrzynia (ul. Południowa  

i ul. Kasztanowa) wraz z budową kanalizacji deszczowej  

w miejscowości Krościenko Wyżne), 

- zadanie inwestycyjne pod nazwą: „Remont, modernizacja chodnika i ulicy 

Szkolnej w Krościenku Wyżnym” otrzymuje brzmienie: „Remont  

i modernizacja chodnika przy ulicy Szkolnej w Krościenku Wyżnym”, 

- wprowadza się zmiany kwot wydatków majątkowych na zadaniach objętych 

wieloletnim programem inwestycyjnym: dokonuje się zmiany wydatków  

w wieloletnich programach: 

1) I. Program p.n. „Budowa chodników, mostów i modernizacja dróg  

w Gminie Krościenko Wyżne”: 

a) zadanie „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1972 R 

Krosno- Iskrzynia (ul. Południowa i ul. Kasztanowa) wraz z budową 

kanalizacji deszczowej w miejscowości Krościenko Wyżne”  

- zwiększa się zakres prac o roboty dodatkowe na rok 2007 o kwotę 

12 000 zł (wykonanie zejść i zjazdów z chodnika), 

- zmienia się limit wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 

2007-2009 w brzmieniu, jak załącznik do niniejszej uchwały. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Przewodniczącemu Komisji Budżetu  

i Finansów – radnemu Zdzisławowi Omachlowi, który zapoznał obecnych z opinią  
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dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok. Stwierdził on, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 2007 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały – 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec. Zapytał on, 

na jakiej długości wykonano zadanie p.n. „Budowa chodnika przy ul. Centralnej  

i ul. Wspólnej w Pustynach”. 

 

 

Udzielając odpowiedzi Sekretarz Gminy – Jan Omachel stwierdził, że wykonano  

450 m
2
 kostki brukowej, na odcinku od ul. Dukielskiej do połowy posesji  

P. Władysława Omachla. 

 

 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2007 rok. 

 

 

 

 

W wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady głosowania jawnego 

Rada Gminy Krościenko Wyżne 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła UCHWAŁĘ  

NR IX/56/2007 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne  

na 2007 rok (uchwała w załączeniu). 

 

 

 

 

Ad. 20 

Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie odwołania 

Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 

Przewodniczący Rady oddał głos Wójtowi Gminy – Janowi Kuźnarowi, który 

przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. Stwierdził on, że proponuje odwołanie 

Pani Izabeli Stojak ze stanowiska Skarbnika – Głównego Księgowego budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne z powodu braku możliwości merytorycznej współpracy z Wójtem 

Gminy Krościenko Wyżne. Zauważył, że uzasadnienie ograniczy do kilku zadań. 

Natomiast główny powód zapisano w projekcie uchwały. Przede wszystkim objawia 

się brakiem porozumienia w sprawach służbowych pomiędzy Wójtem, a Skarbnikiem 

Gminy. Rozmowy prowadzone są w sposób ogólnikowy i wymijający,  
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w szczególności w zakresie ustalenia wysokości dochodów i wydatków budżetu. Jeżeli 

dane te były przekazywane, to z reguły ograniczały się do danych zawartych  

w sprawozdaniach kwartalnych lub półrocznych. W przypadku potrzeby uzyskania 

szczegółowych danych musi zwracać się do merytorycznych pracowników. Podobnie 

jest w chwili obecnej, kiedy zbliżamy się do przekroczenia kwoty wydatków 

przeznaczonej np. na oświetlenia uliczne i nikt nie informuje go o tym, wobec czego 

nie może zareagować w tym zakresie. Ponadto mówca dodał, że wśród sprawozdań  

za I półrocze 2007 r. (wśród kompletu dokumentów), które były przygotowywane dla 

Rady Gminy oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie Zespół 

Zamiejscowy w Krośnie został dołączony dokument przygotowany przez Panią 

Skarbnik (który nie wie dlaczego tam figuruje – może jedynie domyślać się), z treści 

którego wynika, iż w sprawozdaniu Rb Z o stanie zobowiązań j.s.t. za okres I półrocza 

2007 r. nie wykazano obciążenia wpisem do hipoteki kaucyjnej do kwoty 1 000 000 zł 

– wykup wieczystego użytkowania nieruchomości od stowarzyszenia  

p.n. AEROKLUB Polski, którego właścicielem jest Skarb Państwa z obciążoną 

hipoteką, z uwagi na to, że sprawa jest w toku załatwiania. Mówca zauważył, że 

sprawa ta już dawno została załatwiona, a z kontraktu jasno wynika, że nie ma 

żadnego obciążenia w stosunku do gminy. Już w momencie podpisywania aktu 

notarialnego takiego obciążenia nie było. Natomiast nie wie dlaczego taki dokument 

został sporządzony. Prawdopodobnie dokument ten został sporządzony celem 

„okpienia” jego osoby lub pracownika Urzędu Gminy. Następnie zauważył,  

iż niezależnie od tego co do tej pory powiedział, współpraca Skarbnika Gminy  

z niektórymi pracownikami nie układa się najlepiej (nawet tutaj obecnymi), ponieważ 

są oni ośmieszani, określani złośliwymi epitetami, co powoduje niezręczną sytuację. 

W dalszej kolejności zauważył, że nie powinny mieć miejsca sytuacje związane  

z podejrzewaniem o przestępstwo (podrobienie, czy wyłudzenie podpisu). Jeżeli już 

zdarzają się, to urzędnik, którego podpis został podrobiony powinien skierować 

sprawę do właściwego organu celem wyjaśnienia. Natomiast pisanie pism (również do 

Rady Gminy) źle świadczy o osobie, która używa słowa „wyłudzenie”. Następnie 

zwracając się do obecnych mówca stwierdził, że wszyscy radni byli świadkami 

wypowiedzi Skarbnika Gminy (w szczególności pod jego adresem) dot. podrabiania 

podpisów w sprawie działki, czy niszczenia czyjegoś mienia. Po przeprowadzonej 

przez niego rozmowie z Panią Skarbnik nie zostało to odwołane, co świadczy, iż Pani 

Skarbnik nadal to podtrzymuje. Podsumowując zauważył, że ważną sprawą jest fakt, 

iż nie informuje go o wykonanych dochodach, a także o zagrożeniach po stronie 

wydatków lub nadwyżce budżetowej. Ponadto spóźniona spłata pożyczki (2 lata temu) 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie 

mogła spowodować, że gmina nie otrzymałaby 20% umorzenia ostatniej raty,  

a jedynie interwencja podjęta przez niego oraz pomoc innych osób doprowadziły do 

tego umorzenia. Natomiast nie można było wnioskować o umorzenie pożyczki 

zaciągniętej w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  

w Warszawie, ponieważ wpłata raty została dokonana z opóźnieniem i był to 

podstawowy powód wyeliminowania go z prowadzenia negocjacji w sprawie 

umorzenia. Dodał, iż trudno jednoznacznie stwierdzić, iż dokonanie wpłaty w terminie 

spowodowałoby umorzenie, jednakże opóźnienie wpłaty o kilka dni (1, 2, 3) 

uniemożliwiło prowadzenie jakichkolwiek rozmów. Stwierdził, że o pomyłkach  
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w dokumentach nie będzie mówił, ponieważ radni sami wiedzą jak ta sprawa wygląda. 

Natomiast zauważył, że jego zdaniem Pani Skarbnik utraciła też pewne możliwości 

kierowania swoim referatem. Częste zmiany zakresów czynności oraz nie wdrażanie 

ich w życie lub zmiana swoich decyzji powoduje dezorganizację wśród pracowników. 

 

 

 

Następnie głos zabrała Izabela Stojak – Skarbnik Gminy. Zwracając się do 

Przewodniczącego Rady, radnych, Wójta Gminy stwierdziła, że jest mocno zdziwiona 

z powodu postawionego jej zarzutu tj. „braku możliwości merytorycznej współpracy  

z Panem Wójtem”. Jest to poważny zarzut, który nie bardzo rozumie. Funkcja 

skarbnika gminy jest funkcją szczególną, zapisaną w umowie o pracę i ustawie  

o finansach publicznych. Pracuje z Panem Wójtem 3 kadencję. Wójt powierzył jej na 

piśmie obowiązki, prawa i odpowiedzialność wskazaną w ustawie w zakresie: 

prowadzenia ksiąg rachunkowych oraz nadzór nad finansami w jednostkach 

organizacyjnych gminy, wykonywanie dyspozycji środkami pieniężnymi, 

dokonywanie wstępnej kontroli zgodności operacji gospodarczych i finansowych  

z planem finansowym, dokonywanie wstępnej kontroli kompletności i rzetelności 

dokumentów dotyczących operacji gospodarczych i finansowych. Dodała, iż 

pracowała i pracuje do chwili obecnej w oparciu o uchwalony statut Gminy 

Krościenko Wyżne, regulamin organizacyjny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne  

i wszelkie zarządzenia wydane przez Wójta Gminy, a dotyczące pracy urzędu. W celu 

prawidłowego realizowania swoich zadań (jeżeli zachodziła taka potrzeba) miała 

prawo żądać udzielania w formie ustnej lub pisemnej niezbędnych informacji  

i wyjaśnień, jak również udostępnienia do wglądu dokumentów i wyliczeń będących 

źródłem tych informacji i wyjaśnień. Jak wynika z upoważnienia miała prawo kontroli 

finansowej dokonywanych operacji gospodarczych. Nie dochodziłoby  

do nieporozumień, gdyby była dobra organizacja pracy. Nie była informowana  

o zamierzeniach gospodarczych, które wywoływały skutki finansowe (a jak była to  

z opóźnieniem) lub otrzymywała niekompletne dokumenty, które w miarę możliwości 

prostowała – nie była to sytuacja ciągła, ale miała ona miejsce. W wyniku kontroli 

stwierdziła przypadek dwukrotnego zafakturowania za wykonawstwo, bądź zawyżenia 

faktury. Od pracowników merytorycznie odpowiedzialnych otrzymywała do zapłaty 

niekompletne dokumenty, niekiedy nawet po upływie terminu płatności. Dotacje, jakie 

przekazywane były z budżetu gminy musiały być rozliczane zgodnie  

z przeznaczeniem, przy zachowaniu obowiązujących zasad. Problemy te na bieżąco 

były wyjaśniane, korygowane. Nie rozumie, dlaczego pracownicy mieliby narzekać. 

Mówczyni stwierdziła, że przez okres jej pracy nie było naruszenia dyscypliny 

finansowej i nie została zachwiana równowaga budżetowa. Środki budżetowe, jakimi 

Wójt dysponował były „do złotówki” wykorzystywane przez wszystkie lata, więc nie 

rozumie tego zarzutu. Jednakże wszystkie zarzuty przyjmuje do wiadomości, 

ponieważ Wójt jest jej pracodawcą. Dodała, iż w chwili obecnej prowadzona jest przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Rzeszowie kontrola dotycząca rozliczenia 

otrzymanej dotacji na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Po ostatniej kontroli 

przeprowadzonej przez pracowników ds. Usuwania Skutków Klęsk Żywiołowych 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji nie otrzymała zaleceń 
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pokontrolnych, które wpłynęły do Urzędu Gminy Krościenko Wyżne i zginęły.  

W czasie pełnienia przez nią funkcji Skarbnika Gminy przeprowadzane były kontrole 

z zewnątrz (RIO, Urząd Wojewódzki, Urząd Skarbowy, ZUS, NIK). Żadna kontrola 

przeprowadzona w urzędzie nie wykazała niedociągnięć w jej pracy, nie była karana 

dyscyplinarnie. Ponadto poinformowała obecnych, że środki otrzymane z Unii 

Europejskiej zostały prawidłowo rozliczone i przyjęte. W dalszej kolejności 

stwierdziła, że nie bardzo zgadza się ze stwierdzeniem Wójta „że nie ma współpracy”, 

ponieważ środki budżetowe nie pozostawały w budżetach - były wykorzystywane. 

Następnie ustosunkowując się do zarzutu Wójta dot. pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie stwierdziła, że 

został złożony wniosek o umorzenie pożyczki, jednakże z uwagi na to, iż gmina 

otrzymała środki z Unii Europejskiej takie umorzenie nie było możliwe i Wójt 

doskonale o tym wiedział. Ona za wszystko przeprasza, a decyzja o jej dowołaniu 

jeszcze należy do Rady Gminy. Poprosiła o zajęcie stanowiska w tej sprawie.  

Nie sądzi, że jest nieudolna, że czegoś nie umie, że nie wdrożyła programu 

informatycznego w zakresie finansów. Kilka lat temu wprowadzała program księgowy 

RADIX, na którym komórka finansowa pracowała do końca 2006 r. Ustawa  

o rachunkowości i finansach publicznych zakłada reorganizację, wobec czego należy 

przygotować się do pracy na nowym programie księgowym. Ona nie twierdzi, że nie 

będzie tego robić – księgowość z pewnością będzie pracować na tym programie.  

Z jej informacji wynika, że pracownicy księgowości zadeklarowali Wójtowi, iż będą 

wprowadzać nowy program. Jednakże w ostatnim okresie nie było na to czasu. 

Zakupiony został również inny program komputerowy – Eldok (elektroniczny obieg 

dokumentów), który również nie został wdrożony. Ma to nastąpić dopiero  

od 1 stycznia 2007 roku. Na zakończenie swej wypowiedzi stwierdziła, że starała się 

pracować uczciwie, dla dobra naszej gminy. Dodała, że do radnych należy decyzja  

o jej odwołaniu. 

 

 

 

W otwartej dyskusji o głos poprosił radny Kazimierz Zygarowicz. Zauważył on, że 

sprawy osobowe zawsze są trudne, ważne, a niejednokrotnie przykre. Zapytał, czy  

w przypadku odwołania Pani Skarbnik, będzie ona miała możliwość pracy w Urzędzie 

Gminy. Kierując drugie pytanie mówca zapytał, czy Pani Skarbnik ma możliwość 

przejścia na emeryturę. Dodał, że sprawy te są bardzo ważne, ponieważ nie można 

kogoś pozostawić bez środków do życia. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar zwracając się do Skarbnika Gminy poprosił o udzielnie 

odpowiedzi w zakresie możliwości przejścia na wcześniejszą emeryturę. 

 

 

Udzielając odpowiedzi Skarbnik Gminy – Izabela Stojak stwierdziła, że na dzień 

dzisiejszy nie. Zwracając się do Wójta Gminy stwierdziła, że nie ma powodów 

odejścia – przykro jej bardzo. Dodała, że odpowiedzi na to pytanie dzisiaj obecni od 

niej nie usłyszą.  
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Następnie Wójt Gminy – Jan Kuźnar zapytał Sekretarza Gminy, czy analizował 

dokumenty Skarbnika Gminy w zakresie możliwości przejścia na wcześniejszą 

emeryturę. 

 

 

Odpowiadając Sekretarz Gminy – Jan Omachel stwierdził, że Pani Skarbnik posiada 

40-letni staż pracy i wiek ponad 55 lat. Wynika z tego, że spełnia ona wymogi  

w zakresie uzyskania wcześniejszej emerytury. Natomiast nie wie, jakie inne 

(dodatkowe) uwarunkowania jeszcze są istotne. W tej sytuacji ważny będzie również 

powód rozwiązania stosunku pracy. Z podstawowych uwarunkowań wynikałoby, że 

jest taka możliwość. 

 

 

 

Włączając się do dyskusji Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że chyba nie będzie 

stawiał przeszkód – chyba, że coś się zmieni. Czas pokaże, czy uda się znaleźć jakieś 

stanowisko pracy. Trudno dyskutować na ten temat nie znając decyzji Rady Gminy. 

Następnie zwracając się do Pani Skarbnik poprosił o wyjaśnienie sprawy 

„dwukrotnego zafakturowania”, którą poruszyła w swej wcześniejszej wypowiedzi. 

Zapytał, jakiego wydatku to dotyczyło i kto wykrył tę nieprawidłowość.  

 

 

Skarbnik Gminy – Izabela Stojak stwierdziła, że „sprawa ta miała miejsce  

w poprzedniej kadencji, radni otrzymali taką informację, nie było pytań i ona to 

podpisała”. Dotyczyło to wykonania przejścia w miejscowości Pustyny. Miało miejsce 

dwukrotne zafakturowanie i zapłacenie z tego względu, że pracownik nalegał, aby 

zapłacić tę fakturę. Odpowiedzialni pracownicy nie zgłosili zastrzeżeń, jednakże ona 

wychwyciła nieprawidłowości. W swej wypowiedzi dodała, że „co widziała to 

prostowała”. Jeżeli chodzi o zawyżanie faktur, to mają miejsce takie przypadki, że 

wykonawca zawyża rachunek – umowa jest inna. Wówczas należy wystąpić do 

wykonawcy z pismem o skorygowanie i ona posiada dokumenty w takich sprawach. 

 

 

 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Kuźnar zwracając się do Skarbnika Gminy stwierdził, że 

czasami wykonawcy zdarza się pomylić, ale między innymi w tym celu działa 

księgowość Urzędu Gminy i merytoryczni pracownicy, którzy powinni takie 

uchybienia i nieprawidłowości wykazywać. Sprawa, o której mówi Pani Skarbnik 

dotyczy wadliwego wypisania rachunku – rachunek ten został zapłacony. Miał być 

wycofany i złożony nowy rachunek, który został wymieniony i ponownie zapłacony. 

Wykonawca zwrócił te pieniądze. Miało to miejsce 3-4 lata temu.  
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Skarbnik Gminy – Izabela Stojak stwierdziła, że jeżeli rachunek został stwierdzony 

przez merytorycznego pracownika, iż usługa jest prawidłowo wykonana - to powinna 

być wykonana. Jeżeli nie jest wykonana, to wówczas inaczej rozpatruje się sprawę – 

trzeba korygować. Ona nie mówi ile takich sytuacji było przez 10 lat, ale różne sprawy 

miały miejsce – były dobre i złe dni. Zwracając się do Wójta Gminy stwierdziła, że nie 

dochodziłoby do nieporozumień, gdyby była dobra organizacja pracy. Wójt Gminy, 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych powierzył jej prowadzenie tych spraw  

i stara się jak najlepiej z nich wywiązywać. Gdyby Wójt przekazał prowadzenie spraw 

z zakresu zamówień publicznych innej osobie (on sam ma inne sprawy do załatwienia) 

relacje byłyby dobre. Zapewniła obecnych, że wiele „rzeczy” zmieniło się na lepsze  

w bieżącym roku. Ustawa - Prawo zamówień publicznych jest przestrzegana. Jeżeli 

taka sytuacja miałaby miejsce w 2006 r. nie byłoby dzisiaj o czym mówić. Następnie 

stwierdziła, że decyzja o jej odwołaniu należy do Rady Gminy. Ona „napracowała się”  

w Urzędzie Gminy. Gdyby „była mądra” na pewno nie przyszłaby tutaj do pracy, ale 

tak zdarzyło się, trzeba było przyjść i „otwierać” gminę. Ale to wszystko już jest po 

fakcie. Jeżeli stwierdzała jakieś nieprawidłowości „to je prostowała”. To, że „w ogóle 

takie sprawy wychodzą”, ona nie chce na ten temat nic mówić. Stwierdziła, że starała 

się pracować najlepiej jak umiała. Wg niej strony załatwiające sprawy w urzędzie 

przyjmowała w sposób właściwy. Kierowane skargi dotyczyły referatu podatkowego. 

Na pewno kiedyś odejdzie. 

 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wracając do sprawy „dwukrotnego 

zafakturowania” zapytał, czy dwukrotnie zapłacona kwota została zwrócona. 

 

 

Skarbnik Gminy – Izabela Stojak stwierdziła, że zwróciła się z prośbą o zwrot tej 

kwoty. Wykonawca przeprosił ją oraz wskazał pracownika, który „to zrobił”. Ona 

wykazała to w sprawozdaniu. W wyniku kontroli „wychodzą różne sprawy”. 

 

 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu w dyskusji – nie zgłosili wniosków i uwag do 

projektu omawianej uchwały. 

 

 

 

Wobec powyższego przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

odwołania Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne. 
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W wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady głosowania jawnego 

„za” podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 7 „wstrzymało się” od głosu, wobec 

czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR IX/57/2007  

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych (uchwała w załączeniu). 

 

 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec ze swej strony podziękował  

Pani Skarbnik za dotychczasową pracę w urzędzie tj. przez 12 lat, czyli od momentu 

utworzenia Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 

 

Ad. 15 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do realizacji punktu piętnastego 

przyjętego porządku obrad w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapoznał obecnych z pismem: 

 

1) Starostwa Powiatowego w Jaśle z dnia 13.08.2007 r.; znak: 

RG.0715/15/07 w sprawie poparcia działań w zakresie budowy 

„Obwodnicy Północnej” dla Miasta Jasła (pismo w załączeniu). 

 

 

Rada Gminy Krościenko Wyżne w wyniku przeprowadzonego przez 

Przewodniczącego Rady – Antoniego Dębca głosowania jawnego 14 głosami „za” 

(jednogłośnie) podjęła OŚWIADCZENIE w sprawie poparcia działań w zakresie 

budowy „Obwodnicy Północnej” dla Miasta Jasła (w załączeniu). 

 

 

 

 

2) Miejskiej Komunikacji Samochodowej Sp. z o.o. z dnia 27 czerwca 

2007 r.; znak: MKS-64/2007 w sprawie dopłaty do zlikwidowanych 

kursów MKS – pismo przekazane do wiadomości Przewodniczącemu 

Rady Gminy (pismo w załączeniu).  

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że podobne pisma często kierowane są do 

Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. Na Konwencie Wójtów zajęto stanowisko  

w sprawie nie dopłacania do kosztów obsługi tych linii. 
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3) P. Eugeniusza Pelczara – Pełnomocnika Komitetu na Rzecz Rozwoju 

Gminy Krościenko Wyżne (zam. Krościenko Wyżne, ul. Południowa 

187) z dnia 9.07.2007 r. w sprawie budowy drogi tzw. „Omachlówki” 

(pismo w załączeniu). 

 

 

 

Głos zabrał Wójt Gminy – Jan Kuźnar, który zwrócił uwagę, że P. Eugeniusz Pelczar 

nie jest już Pełnomocnikiem Komitetu na Rzecz Rozwoju Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 

Powyższe potwierdził Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec. Zauważył on, że 

Komitety Wyborcze uległy rozwiązaniu z mocy prawa z chwilą złożenia sprawozdań 

finansowych. Ponadto zwracając się do Wójta Gminy zapytał, czy udzielił on 

odpowiedzi na przedmiotowe pismo, ponieważ pismo to jest skierowane również do 

Wójta Gminy. 

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że pismo dotyczy Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady reprezentuje Radę na zewnątrz. Co prawda pismo również było 

kierowane do Wójta Gminy, wobec czego gromadził niezbędne dane, ale wycofał się  

z udzielania odpowiedzi. 

 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przedstawił niektóre zapisy 

PROTOKOŁU NR VI/2007 z posiedzenia Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia  

27 marca 2007 r., na którym została podjęta jednogłośnie (14 głosami „za”) 

UCHWAŁA NR VI/43/2007 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne 

na 2007 rok i podziału nadwyżki budżetowej z 2006 roku. Stwierdził on, że w uchwale 

tej (między innymi) przeznaczono środki z nadwyżki budżetowej z 2006 r. w kwocie 

35 000 zł na remont drogi nr 3410 tzw. „Omachlówki”. Natomiast z wnioskiem  

o remont tej drogi wystąpił radny Zdzisław Omachel na posiedzeniu Komisji Budżetu 

i Finansów w dniu 21 marca 2007 r. – wniosek ten został przyjęty przez członków 

Komisji 4 głosami „za” (jednogłośnie), a następnie przedstawiony na posiedzeniu  

ww. sesji. Wniosek ten został sformułowany w następujący sposób:  

„1) w § 3 ust. 1: 

a) zmniejszyć wydatki w dziale 600 „Transport i łączność”, 

rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” – 1. Wydatki 

majątkowe, w tym: „remont i modernizacja ul. Centralnej  

i Wspólnej w Pustynach” o kwotę 115 000 zł, 

b) zwiększyć wydatki w dziale 600 „Transport i łączność”, 

rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne”: 
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- wprowadzając zadanie: „remont drogi rolniczej nr 3410”  

w wydatkach majątkowych w kwocie 35 000 zł,  

- zwiększyć – wydatki majątkowe, w tym: „budowa mostu pieszo-

jezdnego na rzece Wisłok” o kwotę 80 000 zł.”. 

Przytaczając zapisy PROTOKOŁU NR VI/2007 z posiedzenia Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 27 marca 2007 r. mówca dodał, że w dyskusji dot. projektu 

omawianej uchwały (w zakresie remontu przedmiotowej drogi) jako pierwszy głos 

zabrał Wójt Gminy – Jan Kuźnar, który stwierdził, że : „… proponowany remont drogi 

rolniczej o nr ewid. 3410 można wykonać za niższą kwotę niż 35 000 zł … .”. 

Następnie głos zabrał radny Kazimierz Zygarowicz. Stwierdził on, iż „… nie dziwi 

się, że Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – radny Zdzisław Omachel dąży 

do wykonania remontu drogi rolniczej o nr ewid. 3410 tzw. „Omachlówki”, ponieważ 

„walczy” o to czwartą kadencję. Wg niego remont tej drogi należy wykonać. …”.  

Z prawa do głosu skorzystał również radny Grzegorz Kondracki, który w temacie 

remontu drogi nr 3410 stwierdził, iż: „…zadania, które wymienił Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów tj. „Budowa mostu pieszo-jezdnego na rzece Wisłok”  

i „Remont drogi rolniczej o nr ewid. 3410” będą zrealizowane, ponieważ nie mogą być 

nieustannie odkładane…”. Ponadto Sekretarz Gminy – Jan Omachel, kończąc swą 

wypowiedz w dyskusji dot. projektu omawianej uchwały dodał, iż: „… jego zdaniem 

należy wykonać remont drogi rolniczej o nr ewid. 3410.”. W dalszej kolejności 

Przewodniczący Rady złożył wniosek w brzmieniu: 

1) w § 3 ust. 1: 

a) zmniejszyć wydatki w dziale 600 „Transport i łączność”, 

rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” – 1. Wydatki 

majątkowe, w tym: „remont i modernizacja ul. Centralnej  

i Wspólnej w Pustynach” o kwotę 35 000 zł, 

b) zwiększyć wydatki w dziale 600 „Transport i łączność”, 

rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne”: 

- wprowadzając zadanie: „remont drogi rolniczej nr 3410”  

w wydatkach majątkowych w kwocie 35 000 zł. 

Po złożeniu ww. wniosku radni więcej wniosków w tej sprawie nie zgłosili.  

W wyniku przeprowadzonych głosowań jawnych wniosek: 

1) Komisji Budżetu i Finansów nie został przyjęty („za” przyjęciem ww. 

wniosku nie głosował żaden radny, „przeciwnych” było 5 radnych,  

9 „wstrzymało się” od głosu.), 

2) Przewodniczącego Rady – Antoniego Dębca został przyjęty 14 głosami 

„za” (jednogłośnie). 

 

 

 

W dalszej kolejności głos zabrał radny Zdzisław Omachel. Zauważył on, że wykonano 

remont drogi rolniczej nr 3410 na odcinku ok. 800 mb, natomiast cała długość drogi 

wynosi ok. 1000-1200 mb. Dokładną długość można ustalić na podstawie map 

znajdujących się w Urzędzie Gminy. Z jego wyliczeń wynika, że przy drodze tej 

znajduje się ok. 10 przecznic, a korzysta z niej ok. 60 gospodarzy. Kilka lat temu  

(ok. 8 lat), w trakcie działań zmierzających do uzyskania zgody właścicieli 
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nieruchomości na budowę kanalizacji sanitarnej, mieszkańcy wyrażali potrzebę 

remontu drogi tzw. „Omachlówki”. Wg niego i osób zamieszkałych w tej części 

Krościenka Wyżnego jest to jedyna droga pomiędzy ul. Księżą i Dębiną (możliwa do 

wykonania), dzięki której można poruszać się po stronie południowej miejscowości 

Krościenko Wyżne. Dodał, że mieszkańcy są zadowoleni z powodu wykonania 

remontu. Poprosił, aby na podstawie danych posiadanych w Urzędzie Gminy ustalić 

ilość działek (łącznie z tymi, które znajdują się przy przecznicach), do których można 

dojechać z drogi rolniczej nr 3410. Dane te pozwolą ustalić teren obejmujący 

możliwość dojazdu. Na zakończenie stwierdził, że to Rada Gminy zdecydowała  

o remoncie drogi rolniczej nr 3410. 

 

 

Sekretarz Gminy – Jan Omachel stwierdził, że na kolejne posiedzenie Rady Gminy 

zostanie przygotowana informacja, o którą poprosił przedmówca. 

 

 

 

Radny Bolesław Pudłowski zaproponował, aby nadawca omawianego pisma dokonał 

wizji tej drogi. Zauważył, iż jest to złośliwość osoby piszącej pismo, ponieważ remont 

drogi rolniczej nr 3410 był potrzebny, z uwagi na liczbę mieszkańców z niej 

korzystających. Ponadto potrzeba remontu tzw. „Omachlówki” pojawiła się kilka lat 

temu. 

 

 

 

Radny Kazimierz Zygarowicz zapytał, jaki odcinek tej drogi pozostaje do wykonania. 

 

 

Radny Zdzisław Omachel stwierdził, że ok. 200 mb tej drogi zostało wykonane kilka 

lat temu (naprawa w związku ze szkodami wynikłymi w trakcie budowy kanalizacji). 

W ostatnim czasie wykonano ok. 800 mb, pozostało do wykonania ok. 200 mb.  

Wg niego wystarczyłoby jeden samochód kamienia, który znacznie poprawiłoby stan 

tej drogi na jednym z ostatnich odcinków. Dodał, iż zgłaszał to Wójtowi Gminy.  

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że najważniejsza część remontu drogi rolniczej 

nr 3410 została wykonana.  

 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał, czy miała miejsce wizja w terenie 

przed rozpoczęciem prac remontowych na przedmiotowej drodze. 

 

 

Radny Zdzisław Omachel stwierdził, że Wójt Gminy oraz inspektor Urzędu Gminy – 

Tomasz Czarnowski byli w terenie przed wykonaniem prac. 
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4) Skarbnika Gminy Krościenko Wyżne – Izabeli Stojak: 

- z dnia 24.07.2007 r.; znak: SKF-3360/36/07 w sprawie wyłudzenia 

kontrasygnaty Skarbnika Gminy,  

- z dnia 31.07.2007 r.; znak: SKF-3360/36/2007 w sprawie wyjaśnienia 

słów „wyłudzenie kontrasygnaty”,  

- z dnia 31.07.2007 r.; znak: SKF-3360/36-1/2007 w sprawie wycofania 

pisma z dnia 24.07.2007 r.  

     (pisma w załączeniu). 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że sprawa wykreślenia z ksiąg wieczystych 

wpisu hipoteki kaucyjnej w wysokości 1 000 000 zł została załatwiona wcześniej  

tj. w momencie podpisywania aktu notarialnego, kiedy zostało podpisane 

oświadczenie P. Krzysztofa Kasprzyka w tej sprawie. Dodał, iż jadąc do Warszawy 

podpisać akt notarialny dysponował wydrukiem z ksiąg wieczystych, w którym nie 

było obciążenia. Nie wie, dlaczego Skarbnik Gminy twierdzi, że pracownik Urzędu 

Gminy – Tomasz Czarnowski wyłudził od niej podpis (kontrasygnatę). Skarbnik 

Gminy zobowiązany był jedynie złożyć zapewnienie, że Gmina Krościenko Wyżne 

posiada środki finansowe na zapłatę AEROKLUBOWI Polskiemu tytułem wykupu 

wieczystego użytkowania gruntu. Środki finansowe zostały później przelane na konto 

bankowe. Natomiast Skarbnik Gminy, jeżeli miała wątpliwości nie musiała 

dokonywać takiego przelewu. Uważa, że było to celowe działanie. W akcie 

notarialnym zawarty jest zapis, iż zapłata następuje z chwilą uzyskania poświadczenia 

notarialnego na oświadczeniu o wykreśleniu wpisu hipoteki kaucyjnej. 

 

 

 

Następnie realizując punkt piętnasty przyjętego porządku obrad głos zabrał radny 

Paweł Lorens. Zwracając się Przewodniczącego Rady zapytał, czy zostały 

przeprowadzone rozmowy ze Zgromadzeniem Sióstr Służebniczek w sprawie 

rozbudowy przedszkola. 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec stwierdził, iż proponowano wyjazd do 

Przełożonej Prowincjonalnej Zgromadzenia Sióstr Służebniczek w Przemyślu na 

przełomie miesiąca czerwca/lipca br. Jednakże, z uwagi na wyjazd służbowy do 

Wiednia nie mógł zorganizować spotkania w tym terminie. Ponadto w miesiącu lipcu  

i sierpniu br. zarówno s. Ewa jak i Przełożona Prowincjonalna korzystały z urlopów. 

Zwracając się do Wójta Gminy zapytał, czy w tym czasie sprawa ta była przez niego 

załatwiana. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że z uwagi na nadmiar obowiązków nie 

zajmował się tą sprawą. Na sesji, w której uczestniczyła s. Ewa zadeklarowała ona,  

iż w najbliższych dniach będzie w Przemyślu u Przełożonej Prowincjonalnej i sprawę 
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tę przedstawi. Dodał, iż po tym czasie s. Ewa załatwiała sprawy w Urzędzie Gminy 

(np. w księgowości), ale nie przestawiła stanowiska dot. rozbudowy przedszkola. Więc 

nic nie stoi na przeszkodzie, aby zaprosić ją celem przestawienia przedmiotowego 

stanowiska. 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec stwierdził, że może poczynić starania celem 

skonsultowania się z s. Ewą – Przełożoną Domu w Krościenku Wyżnym i ustalenia 

terminu ewentualnego wyjazdu. Prawdopodobnie sprawa ta nie zostanie załatwiona  

w trakcie jednego spotkania, ponieważ Przełożona Generalna Zgromadzenia Sióstr 

Służebniczek w Starej Wsi musi podjąć decyzję w przedmiotowej sprawie. 

 

 

Radny Kazimierz Zygarowicz zaproponował, aby Przełożona Prowincjonalna 

przyjechała do Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. Wg niego to Zgromadzenie Sióstr 

Służebniczek powinno zabiegać o rozbudowę przedszkola, a nie gmina.  

 

 

Ponownie o głos poprosił radny Paweł Lorens. Wg niego, w przypadku braku zgody 

Zgromadzenia Sióstr Służebniczek na rozbudowę przedszkola należy zastanowić się, 

czy nie warto podjąć rozmów z Księdzem Proboszczem celem adaptacji budynku 

Domu Parafialnego w Krościenku Wyżnym z przeznaczeniem na przedszkole. 

Zauważył, że budynek ten w części został wybudowany ze środków pochodzących od 

mieszkańców gminy, a nie jest w pełni wykorzystany i niszczeje. Obiekt usytuowany 

jest w dogodnym miejscu, przy którym znajduje się parking. Siostry, mogłyby również 

prowadzić przedszkole niepubliczne w tym budynku. Poprosił, aby o ewentualnych 

ustaleniach poinformować radnych.  

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że osobiście prowadził rozmowy z Księdzem 

Proboszczem w powyższej sprawie. Prawdopodobnie kilka lat temu skierowano pismo 

do Księdza Proboszcza, na które nie uzyskano odpowiedzi. Natomiast w ustnej 

rozmowie Ksiądz Proboszcz wyrażał obawy, czy istnieje możliwość adaptacji 

pomieszczeń parteru budynku i czy koszt adaptacji nie będzie wyższy od kosztów 

związanych z budową nowego przedszkola. Ponadto, w tej sprawie również jest 

niezbędna opinia Kurii Biskupiej w Przemyślu. Gmina nie jest właścicielem budynku, 

wobec czego nie może bez zgody właściciela wykonywać obliczeń dot. kosztów 

adaptacji budynku. 

 

 

Radny Kazimierz Zygarowicz zauważył, że należy zastanowić się nad ewentualną 

budową nowego publicznego przedszkola w naszej gminie np. 2-oddziałowego, 

pomimo, iż koszty utrzymania takiego przedszkola będą wyższe. Być może pod 

wpływem takiej decyzji uzyskamy zgodę Zgromadzenia Sióstr Służebniczek na 

rozbudowę istniejącego przedszkola.  
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Prowadzący posiedzenie zauważył, iż jego zdaniem należy kontynuować temat 

rozbudowy istniejącego przedszkola. W przypadku braku zgody, Rada Gminy 

rozważy inne warianty z tym związane. Stwierdził, że ustalenia ze Zgromadzeniem 

Sióstr Służebniczek zostaną przedstawione radnym.  

 

 

 

Radna Krystyna Lorens zapytała, czy sprawa omawiana na poprzedniej sesji  

dot. braku nadzoru Urzędu Gminy jako inwestora przy podłączeniu do kanalizacji 

budynku Sióstr Służebniczek w Krościenku Wyżnym została załatwiona pozytywnie. 

Zapytała, czy wykonawca poczuwa się do usunięcia zaistniałej szkody. 

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar zauważył, że na sesji, w której uczestniczyła 

s. Ewa stwierdziła ona, iż jest umówiona z wykonawcą. Nie wie, jak ta sprawa 

zakończyła się. Jednakże wykonawca otrzymał pismo z Urzędu Gminy Krościenko 

Wyżne. Prawdopodobnie był na miejscu, ale nie zastał s. Ewy i deklarował ponowny 

przyjazd. Myśli, że sprawa ta została załatwiona pozytywnie. Rozpozna temat  

i przekaże radnym informację w przedmiotowej sprawie. 

 

 

 

Następnie radny Zdzisław Omachel zabrał głos na temat potrzeby regulacji, 

umocnienia potoku tzw. „Zimna woda” na odcinku od mostu w kierunku rzeki Wisłok 

oraz udrożnienia rowu, który biegnie po stronie północnej ul. Południowej na odcinku 

w kierunku Flusów. Zapytał, czyją własnością jest ten rów (osób prywatnych, Skarbu 

Państwa, Gminy Krościenko Wyżne). Ponadto zauważył, że budynek będący 

własnością Państwa Szmydów jest dość mocno podmyty (na skarpie).  

 

 

Udzielając odpowiedzi Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że rów tzw. „Zimna 

woda” jest we władaniu Zarządu Melioracji i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie.  

Po interwencjach prasowych przedstawiciele tej instytucji byli na miejscu. Jednakże 

negatywnie rozpatrzono prośbę gminy w zakresie wykonania regulacji. Dodał, iż 

poczyni w tej sprawie starania w ramach działania sztabu kryzysowego (na odcinku: 

od mostu w stronę rzeki Wisłok. Ponadto zostanie skierowane do Zarządu Melioracji  

i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie pismo w sprawie podjęcia działań zmierzających 

do udrożnienia rowu. Zarząd Melioracji i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie stoi na 

stanowisku, że swobodny spływ wody potoku jest zachowany, wobec tego nie widzi 

potrzeby wykonywania jakichkolwiek prac. Kwestą pozostaje, co uważamy za 

„swobodny spływ wód”. W przypadku wykonania regulacji przez gminę należy liczyć 

się z wysokimi kosztami. 

 

 

 



 35 

Ponownie o głos poprosił radny Zdzisław Omachel. Zapytał o plany i ich ewentualną 

realizację w zakresie budowy chodnika przy ul. Dukielskiej w Pustynach.  

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że Gmina Krościenko Wyżne nie posiada 

środków na to zadanie. Główny problem to przygotowanie dokumentacji. Prowadzone 

są rozmowy z Panem Pękalskim, który reprezentuje Generalną Dyrekcję Dróg 

Krajowych i Autostrad w Krośnie. Ponadto mówca dodał, iż zaprosił przedstawiciela 

tej instytucji z Rzeszowa celem dokonania oględzin tego terenu (dot. odcinka  

na ul. Rzeszowskiej i ul. Dukielskiej w Pustynach oraz przejść dla pieszych).  

 

 

 

Następnie radny Zdzisław Omachel zapytał, jakie w chwili obecnej są możliwości 

podłączenia do kanalizacji sanitarnej w Gminie Krościenko Wyżne. Jakie działania 

należy podjąć, czy należy zwrócić się do Urzędu Gminy, czy do Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Krośnie. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że Gmina Krościenko Wyżne wydaje zgodę na 

podłączenie do sieci kanalizacji sanitarnej, ponieważ jest jej właścicielem. Następnie 

należy wykonać projekt techniczny i uzyskać warunki techniczne od Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Krośnie. Koszty z tym 

związane ponosi właściciel we własnym zakresie, natomiast nie uiszcza dodatkowej 

opłaty na rzecz Gminy Krościenko Wyżne. Następnie mówca nawiązał do zaległości 

płatniczych z tytułu partycypacji mieszkańców gminy w budowie kanalizacji 

sanitarnej. Zauważył, iż w niewielkim stopniu wpłaty te są dokonywane. Aktualnie 

Urząd Gminy ponownie skierował przypomnienia/upomnienia o płatnościach z tego 

tytułu. Trudno stwierdzić, ile osób dokona wpłaty. Z pewnością należy zastanowić się, 

co z tym tematem dalej zrobić. Koszty przypomnień/upomnień są bardzo wysokie. 

Wśród mieszkańców, którzy mają zaległości są osoby korzystające z pomocy 

społecznej oraz osoby starsze, jak również osoby, które powinny dokonać wpłaty (np. 

jeden z radnych). Należy podjąć decyzję na jednej z kolejnych sesji (ewentualnie 

odstąpić od naliczania tych płatności).  

 

 

 

Radny Bolesław Pudłowski poruszył sprawę potrzeby zagospodarowania terenu - 

placu przy Ośrodku Zdrowia w Krościenku Wyżnym. Zauważył, iż jest wiele głosów 

mieszkańców gminy w tej sprawie oraz wniosek Rady Sołeckiej w Krościenku 

Wyżnym.  

 

 

Ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówcy Wójt Gminy – Jan Kuźnar 

stwierdził, że gmina przygotowała projekt zagospodarowania tego terenu (łącznie  

z ogrodzeniem oraz wykonaniem parkingu od strony ul. Szkolnej). W przypadku 
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wygospodarowania środków finansowych, jeszcze w tym roku należałoby wykonać 

remont ogrodzenia od strony ul. Szkolnej – strona północna. W chwili obecnej trudno 

stwierdzić, czy środki te zostaną wygospodarowane, ponieważ nie wiadomo jak 

zakończy się sprawa „środków powodziowych”. Już w miesiącu kwietniu br., kiedy 

nie otrzymał absolutorium mówił, że prawdopodobnie środki te zostaną przypisane do 

zwrotu. Dodał, iż widzi potrzebę ułożenia kostki na tym placu lub wyłożenie masą 

asfaltową i zasadzenie zieleni. Jednakże prace te będą możliwe do wykonania  

w zależności od powiadanych środków.  

 

 

 

Radny Bolesław Pudłowski – sołtys Sołectwa Krościenko Wyżne podziękował za 

wykonanie i zamontowanie dwóch tablic informacyjnych w miejscowości Krościenko 

Wyżne. Zgłosił potrzebę wykonania dodatkowych trzech tablic.  

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że tablice zostały wykonane systemem 

gospodarczym. W chwili obecnej nie posiadamy środków na zakup dodatkowych 

tablic informacyjnych.  

 

 

Do dyskusji włączył się radny Grzegorz Kondracki. Stwierdził on, że rozważy 

możliwość wykonania tablic we własnym zakresie. 

 

 

 

W dalszej kolejności głos zabrał prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec. Zauważył 

on, że Rada Gminy pojęła uchwałę w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 

Krościenko Wyżne. Zapytał, czy w związku z tym, Wójt posiada plany związane  

z powołaniem nowego skarbnika. Dodał, iż na uwadze należy mieć spełnianie przez 

kandydatów wymogów ustawowych. 

 

 

Wójt Gminy - Jan Kuźnar stwierdził, że kandydat na nowego skarbnika zostanie 

wyłoniony przez Wójta Gminy, bądź kierownictwo Urzędu Gminy w drodze 

konkursu. Radzie Gminy zostanie przedstawiona kandydatura. Będzie brał po uwagę 

spełnianie przez kandydata wymogów ustawowych.  

 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec stwierdził, że członkowie Rady Soleckiej  

w Krościenku Wyżnym skarżą się na zniszczone oraz uszkodzone brzegi rzeki Wisłok. 

Dodał, że rozwiązanie tego problemu leży w gestii Zarządu Gospodarki i Melioracji 

Wodnej w Rzeszowie. Zauważył, że należy skierować pismo w tej sprawie. 
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Radny Bolesław Pudłowski zaproponował, aby doraźnie zabezpieczyć brzegi rzeki 

Wisłok w miejscach, gdzie woda podmywa ścieżki. Dodał, iż kilka lat temu zostały 

wykonane takie zabezpieczenia.  

 

 

Ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówców Wójt Gminy – Jan Kuźnar 

stwierdził, że dwa dni temu zostało wystosowane pismo w tej sprawie. Zaprosił do 

Urzędu Gminy Krościenko Wyżne przedstawicieli Zarządu Gospodarki i Melioracji 

Wodnej celem dokonania oględzin i ustalenia zakresu prac, które należy wykonać. 

Dodał, iż temat ten jest trudny do załatwienia. W bieżącym roku miała być regulowana 

linia brzegowa rzeki Wisłok – uregulowano odcinek przy ul. Wisłoczej w Krościenku 

Wyżnym. Natomiast istnieje potrzeba uregulowania dwóch miejsc, które w planach 

miałby być regulowane. Gmina może jedynie osadzić żerdzie zabezpieczające miejsca, 

o których mówił radny Bolesław Pudłowski. 

 

 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do Wójta Gminy poprosił, aby 

przybliżył on radnym wyniki kontroli prowadzonej w Urzędzie Gminie Krościenko 

Wyżne, o której wcześniej (w punkcie czternastym) mówiła Skarbnik Gminy.  

 

  

Odpowiadając na pytanie przedmówcy Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że  

w Urzędzie Gminy Krościenko Wyżne została przeprowadzona kontrola przez 

pracowników Wojewody Podkarpackiego. Nie stwierdzono uchybień w zakresie 

sporządzenia dokumentacji, lecz stwierdzono uchybienia w zakresie miejsca 

przeznaczenia, czy wykonania zadania. To jest główny powód przypisania Gminie 

Krościenko Wyżne do zwrotu kwoty w wysokości 50 000 zł. Natomiast nie przypisano 

uchybień indywidualnym osobom. W zaleceniach pokontrolnych stwierdzono 

wykonanie dwóch dróg – innych, niż te zawarte we wniosku i Wojewoda domagać się 

będzie tylko i wyłącznie zwrotu tej kwoty. Z dzisiejszych telefonicznych ustaleń 

wynika, że decyzja Wojewody została przesłana do Urzędu Gminy Krościenko 

Wyżne. Obecnie w Urzędzie Gminy trwa kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie, więc trudno mówić o jej wynikach.  

 

 

 

Następnie z prawa do głosu skorzystał radny Kazimierz Zygarowicz. Zapytał on, czy 

znaki drogowe znajdujące się przy ul. Księżej w Pustynach ograniczające prędkość 

pojazdów do „30 km/h” zostały usytuowane przez pracowników Urzędu Gminy. 

Zauważył, że żaden z kierowców nie przestrzega tych znaków. Wg niego ograniczenie 

to powinno być do min. „40 km/h”. Ponadto zapytał, jak planuje się zagospodarowanie 

nieruchomości gruntowej położonej w Pustynach (nr 5237/4 o powierzchni 0,0898 ha) 

– zakupionej przez Gminę Krościenko Wyżne od Pana Grzegorzyka.  
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Udzielając odpowiedzi Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że wielu kierowców nie 

przestrzega znaków ograniczających prędkość na ul. Księżej w Pustynach, ale jego 

zdaniem znaki te powinny być tam usytuowane. Rozsądni kierowcy przestrzegają 

przepisów drogowych. Odpowiadając na drugie pytanie przedmówcy Wójt Gminy 

stwierdził, że w przyszłym roku planuje się zagospodarowanie nieruchomości 

gruntowej położonej w Pustynach - nr 5237/4 o powierzchni 0,0898 ha.  

 

 

 

Następnie radny Kazimierz Zygarowicz zwrócił uwagę, że głosowanie w punkcie 

czternastym porządku obrad wykazało, iż Radzie Gminy chodzi o dobro Gminy 

Krościenko Wyżne. Jest to w jakimś stopniu pozytywne. Zwracając się do radnych 

stwierdził, że zarówno radni, którzy głosowali za odwołaniem skarbnika, jak i radni, 

którzy „wstrzymali się” od głosu są takimi samymi „wrogami” Pani Skarbnik.  

 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o działania podjęte  

w zakresie realizacji inwestycji: „Budowa mostu pieszo-jezdego na rzece Wisłok  

w Krościenku Wyżnym”. Stwierdził, że padały deklaracje Wójta Gminy, iż działania 

te zostaną podjęte w miesiącu sierpniu br. 

 

 

Ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówcy Wójt Gminy – Jan Kuźnar 

stwierdził, że podjęto działania związane z ogłoszeniem przetargu na to zadanie. 

Dokumenty przetargowe zostały zamieszczone na stronie internetowej oraz na stronie 

Portalu Urzędu Zamówień Publicznych. Rozstrzygniecie przetargu zaplanowano na 

dzień 28 września br. 

 

 

 

Radna Bernadeta Folta zauważyła, że na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

umieszczone są znaki informujące o ścieżkach rowerowych. Poprosiła o więcej 

informacji w tej sprawie. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że jest to szlak rowerowy biegający trasą 

istniejących dróg. Jest to szlak realizowany wspólnie ze Starostwem Powiatowym  

w Krośnie, który w szczególności biegnie drogami powiatowymi, a także gminnymi  

i krajowymi.  
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Radny Wojciech Michna zapytał, czy planuje się obieranie rowów znajdujących się na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne. W szczególności zainteresowany był rowem 

biegnącym przy posesji Pana Frydrycha (ul. Wąska w Krościenku Wyżnym).  

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, iż pozostało do wykonania wiele 

robót drogowych. Wykonano zjazdy przy ul. Południowej w Krościenku Wyżnym. 

Pozostało do wykonania kilka zjazdów przy ul. Północnej, zwłaszcza w miejscach, 

gdzie umieszczone są poprzeczne koryta zbierające wodę z dróg. W chwili obecnej 

trwają prace mające na celu poprawę nawierzchni – łatanie dziur. Po wykonaniu 

słupków zaporowych przy chodnikach, a także usytuowaniu znaków drogowych, 

zostanie realizowany zakres związany z udrożnieniem rowów będących własnością 

Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 

Radny Krzysztof Podkul zapytał o plany związane z zakupioną nieruchomością 

gruntową, zabudowaną budynkiem mieszkalno-gospodarczym (działka nr 5117  

o powierzchni 0,1314 ha). Zainteresowany był, czy planuje się rozbiórkę tego 

budynku, ponieważ jest on w bardzo złym stanie. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że jest to własność gminy i decyzja w powyższej 

sprawie będzie należeć do Rady Gminy. On złoży propozycje w zakresie rozbiórki 

części tego budynku, ponieważ pozostała część mogłaby stworzyć możliwości 

magazynowe.  

 

 

 

Radna Marzena Kielar zapytała, czy planuje się prace związane z łataniem dziur  

na ul. Marynkowskiej w Krościenku Wyżnym, a także poprawę poboczy przy tej 

ulicy. 

 

 

Odpowiadając Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że planuje się łatanie dziur  

na ul. Marynkowskiej w Krościenku Wyżnym oraz nawiezienie klińca na pobocza tej 

ulicy. Ponadto poinformował obecnych, że otrzymał informację ze Starostwa 

Powiatowego w Krośnie, iż będzie możliwość przeznaczenia na ul. Marynkowską  

ok. 70 000 zł na wykonanie nawierzchni asfaltowej. Planuje się wykonanie odcinka od 

skrzyżowania (koło Pana Steligi) w górę (przy chodniku). Warunkiem jest, aby Gmina 

Krościenko Wyżne ułożyła krawężnik, który będzie odcinał krawędź jezdni od stoku. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, zapytał o działania związane z realizacją 

planowanego skrzyżowania ul. Marynkowskiej z ul. Południową w Krościenku 

Wyżnym.  

 

 

Wójt Gminy – Jan Kuźnar stwierdził, że wykonywany jest projekt tego skrzyżowania. 

Zaplanowano wysepki tylko na skrzyżowaniu - na ul. Marynkowskiej. Starostwo 

Powiatowe w Krośnie czeka na decyzję, czy Gmina Krościenko Wyżne będzie 

partycypować w kosztach realizacji tej inwestycji. Istnieje również potrzeba 

wykonania chodnika przy ul. Kasztanowej w Krościenku Wyżnym na odcinku:  

od przystanku autobusowego w kierunku miasta Krosna (po prawej stronie). 

Wykonywany jest projekt techniczny, z którym zapoznał się i jego zdaniem 

rozwiązania w nim zawarte są prawidłowe. Ponadto Gmina Krościenko Wyżne 

wykonuje projekt oświetlenia tej drogi. Koszt budowy tego odcinka kształtuje się  

ok. 350 000 zł. Starosta proponuje, aby inwestycję tę realizować wspólnie - na co on 

wyraża zgodę, wobec czego zostanie spisane stosowane porozumienie. W przypadku 

akceptacji Rady Gminy Krościenko Wyżne, zadanie to będzie realizowane  

w przyszłym roku, bądź kolejnych latach. Dodał, że z ustnych ustaleń wynika, iż 

procentowy udział wynosiły: 50% - Gmina Krościenko Wyżne, 50% - Starostwo 

Powiatowe w Krośnie. Jest to bardzo korzystna propozycja dla naszej gminy, jednakże 

będzie ona jeszcze podlegać negocjacji. 

 

 

 

Radny Bolesław Pudłowski stwierdził, iż mieszkańcy skarżą się, że na terenie gminy 

wiele lamp ulicznych nie świeci się. Natomiast Zakład Energetyczny nie realizuje 

pojedynczych zgłoszeń. Jako przykład podał lampę znajdującą się przy ul. Północnej 

w Krościenku Wyżnym (koło Pani Burek). Dodał, iż wiele razy interweniował w tej 

sprawie. 

 

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał, kto z pracowników Urzędu Gminy Krościenko 

Wyżne jest odpowiedzialny za oświetlenie uliczne. 

 

 

Odpowiadając Sekretarz Gminy – Jan Omachel stwierdził, że odpowiedzialnym za 

sprawy związane z oświetleniem ulicznym jest Edward Bargiel – inspektor Urzędu 

Gminy Krościenko Wyżne.  

 

 

 

Radny Paweł Lorens zauważył, że istnieje możliwość uzyskania refundacji z Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z wykorzystaniem na zakup oszczędnych 

żarówek. Wówczas koszty oświetlenia uległyby obniżeniu. Zasugerował, aby Gmina 

Krościenko Wyżne poinformowała o tym Zakład Energetyczny.  
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Ad. 16 

 W ostatniej części posiedzenia wobec wyczerpania porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Krościenko Wyżne – Antoni Dębiec podziękował 

wszystkim obecnym za udział w posiedzeniu, a następnie zamknął IX Sesję Rady 

Gminy Krościenko Wyżne w dniu 30 sierpnia 2007 roku. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

 

          mgr Antoni Dębiec 

 

Protokołowała: 

 mgr Alicja Fejkiel-Guzik 
 


